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Celý život se věnuju vínu... 

Odšpuntujeme a nalijeme vám příběh pana Pavla Vajčnera, veliké osobnosti znojemského vinařství. 

Pan Vajčner se narodil ve Znojmě, ale jeho rodina pocházela z jiného 

vinařského kraje. 

Narodil se ve Znojmě, ale jeho rodina pocházela z jiného vinařského kraje. 

Veškeré příbuzné máme na Slovácku ve Strážnici, ale teď už jsme se rozvětvili 

trošku i tady na Znojemsku 

Dětství prožil v příhraniční obci Šatov, kde také navštěvoval základní školu. 

Dětství prožil Pavel v příhraniční obci Šatov, kde také navštěvoval základní 

školu. 

Bavilo mě, bavilo mě příroda, historie, vůbec prožili jsme, my jsme tam měli, to 

bylo zajímavé, měli jsme tam dobré učitele, protože to bylo před 

devětaosmdesátým, a tam ti učitelé byli za trest hodně, protože prostě do 

pohraničí se dávali učitelé za trest, takže ředitel tam byl nedostudovaný farář, a 

tak ti učitelé rád na ně vzpomínám. 

Po základní škole byla volba budoucí profese vcelku jasná. 

Volba budoucí profese byla pro něj po základní škole vcelku jasná. 

Tatínek byl vinař, tak jsem k tomu měl vztah, tak jsem šel na střední 

zemědělskou školu ve Znojmě na Alšově ulici. 

Po vysoké škole pracoval v podstatě celý život v jednom podniku – 

Moravských vinařských závodech, ze kterých později vznikl Znovín Znojmo. 



Po vysoké škole pracoval Pavel v podstatě celý život v jednom podniku - v 

Moravských vinařských závodech, ze kterých později vznikl Znovín Znojmo. 

Protože tatínek dělal vedoucího výroby tehdá, což byl takový náměstek ředitele 

nebo jak to nazvat, tak jsem pracoval pod ním a byl z té staré školy, takže já po 

vysoké škole jsem pět roků nesměl pomyslet na technickou funkci, takže jsem 

čistil sudy, zametal, prostě pracoval na lahvovně a dělal všechny ty manuélní 

práce. 

Tuto zkušenost dnes vnímá velmi pozitivně a určitě mu pomohla i v dalším 

profesním životě. Po revoluci v roce 1989 došlo v podniku ke změně. 

Tak jsem vyhrál výběrové řízení v jednadevadesátém, stal jsem se ředitelem rok 

státního podniku, pak akciové společnosti a ten název se vymýšlel Znovín 

Znojmo... 

...já jsem chodil po firmách a podobně, nikdo to neznal, tak se mě ptali vždycky 

z kterých novin jsem, protože si mysleli, že jsem novinář z novin, než se ta 

značka zaběhla.  

Pro rozjezd firmy byly inspirací cesty do zahraničí, zejména do Velké Británie. 

Začali jsme první zásilkovou službu vína, dneska když se podíváte, v republice 

vůbec, to jsme viděli právě v té Británii, jak to dělají. 

Zajímavostí je, že víno ze Znovína si dala i samotná královna Alžběta II. při 

návštěvě v České republice.  

V jídelníčku měla dvě vína, měla tam rulandské šedé ze Šobesu ročník 93, a ač to 

bylo mimo protokol, tak je zaznamenáno a všichni se divili, že si nechala dolít tu 

skleničku. 

Ale nebyla to pouze britská panovnice, která oceňovala znovínská vína. 

Během svého působení ve funkci ředitele se Pavel Vajčner setkal s řadou 

významných osobností, které znojemskému vínu neodolaly. 

V křížovém sklepě i asi 4 hodiny jsme seděli s prezidentem Havlem, s jeho 

bráchou a s panem Špačkem, dokonce zrušili i návštěvu Rakouska tehdá. 



Pavel Vajčner se svými spolupracovníky vybudoval úspěšnou firmu, která byla 

v mnoha oblastech průkopnicí. Jak má víno rád a oblast, ve které žije celý 

život, je patrné z jeho celoživotního motta. 

Pavel Vajčner se svými spolupracovníky vybudoval úspěšnou firmu, která byla 

v mnoha oblastech průkopnická. Jak moc má rád víno a také oblast, ve které 

žije celý život, je patrné z jeho celoživotního motta. 

Nic nespojuje člověka s krajem, jak víno, které pochází z jeho půdy a které je 

prosluněno jeho sluncem. 


